
 
Akademický senát UK FTVS 

 
     

 Č.j.: AS-10/2012 
 

Zápis z řádného zasedání ze dne 11.12.2012 ve 13.00 hod 
 

Přítomni (bez titulů): viz prezenční listina 
Zaměstnanecká komora:, Čechovská,  Dvorský, Hojka, Horčic, Janák, Kaplan, Kohlíková, 
Panská, Velenský, Zahálka 
Studentská komora: Česák, Jindra, Novotný, Dvořák, Harbichová, Teplan 
Omluveni: Baláš(z), Pokorná (z), Jelen(z), Vomáčko(z), Vokoun (s), Holický (s) 

 
Hosté: (bez titulů):Süss, 
 
 

1. Schválení programu zasedání (předsedkyně AS FTVS Kohlíková): 

Na úvod seznámila předsedkyně AS FTVS Kohlíková s navrženým programem zasedání. 

Hlasování o programu zasedání 11.12.2012: (14-0-0)  

Usnesení: AS FTVS schválil Program zasedání 11.12.2012. 

2. Schválení zápisu z řádného zasedání 13.11.2012. 

Hlasování o zápisu ze zasedání 13.11.2012: (15-0-0)  

Usnesení: AS FTVS schválil Zápis ze zasedání 13.11.2012 

 

3. Zpráva o průběhu voleb do AS FTVS 

Výsledková listina voleb viz příloha 

Ve studentské části kandidátů do AS FTVS bylo uplatněno pravidlo, že musí být 

zastoupení všech oborů bez ohledu na absolutní počet získaných hlasů. Volební komise 

konstatovala, že nebyly vzneseny žádné připomínky k průběhu a realizaci voleb. Během 

přípravy voleb vznikla otázka ohledně studentů vojenského oboru a byl položen dotaz na 

příslušný odbor MO a na rektorát UK. Výsledkem byla informace, že zaměstnanci 

vojenského oboru jednoznačně nepatří mezi členy Akademické obce, zato studenti ano a 

tudíž mohou volit a být také voleni. Vzniklá situace ukázala, že je zapotřebí vzniklou 

situaci dopracovat z hlediska legislativy, což musí provést vedení FTVS UK. Členové 

Legislativní komise chtějí poděkovat všem členům Volební komise za odvedenou  práci a 

hladký průběh voleb. 

Předsedkyně AS FTVS informovala o své osobní aktivitě při zjišťování postavení studentů 



vojenského oboru a jejím jednání za zaměstnankyní Generálního štábu. Člen Legislativní 

komise Kaplan informoval o osobním kontaktu s tajemníkem AS UK Ferancem a 

předsedou Hlavní volební komise pro volby do AS UK Dr. Suchardou ohledně stejného 

tématu a jejich odpověď na postavení studentů vojenského oboru byla též kladná. Člen 

Legislativní komise Kaplan dále informoval, že nezařazení kandidátů na kandidátní listinu, 

kteří nesplnili podmínky dané při vyhlášení voleb (odevzdání kandidátní přihlášky do 

podatelny FTVS UK) bylo v souladu s Volebním řádem. 

Senátor Novotný připomněl, že výsledky voleb by měly být vyvěšeny na úřední desce 

fakulty jak v elektronické, tak v písemné podobě. Vyvěšení výsledkových listin zajistí 

tajemník AS FTVS. 

4. Vystoupení člena vedení FVT UK – pan děkan 

Pan děkan hovořil o těchto bodech 

- Pan děkan informoval o stavu nového vysokoškolského zákona, kdy nový pan ministr 

nejde cestou nového zákona, ale cesto novelizace zákona stávajícího. Zmiňovaná 

novelizace se v tuto chvíli připomínkuje. 

- Pan děkan informoval o udělení ocenění „Akademický pracovník roku“ doc. Vélemu. 

Fakulta si velmi váží toho, že toto ocenění získal právě doc. Véle za svoji dlouhodobou 

záslužnou práci. 

- Pan děkan informoval o hodnocení publikační činnosti pracovníků fakulty. Pan děkan 

dostal přes jasně stanovaná pravidla výkazy práce z jednotlivých kateder v různých 

formátech, většina vedoucích kateder splnila tento úkol špatně. Ve výkazech se objevily 

věci, které ještě nebyly publikovány a oproti loňskému roku šla publikační výkonnost 

fakulty dolů. Byl zaznamenán pokles kvalitativní (nižší počet článků s IF), ale i pokles 

kvantitativní. Na odměnách za publikační činnost pan děkan rozdělí 1,5 mil. Kč. Pan 

děkan vidí problém v situaci, kdy se z kapitoly „Specifický výzkum“ vyplácí odměny 

studentům, z nichž někteří mají i pracovní úvazek na fakultě a může u nich docházet 

k odměňování dvakrát za stejnou činnost. Pan děkan vidí cestu, aby financování za 

publikace pocházelo vždy jenom z jednoho zdroje. Pan děkan by rád znal názor AS FTVS 

na uvedenou situaci. 

V následné diskuzi senátor Zahálka uvedl, že pokud nejsou daná pravidla, která by 

specifikovala kolik finančních prostředků dostane autor za publikaci jak ze 

zaměstnaneckých odměn nebo z odměn „Specifického výzkumu“, tak si autor nemůže 

vybrat,  z kterého zdroje by chtěl být financován nebo odměněn. Odměny se totiž z obou 

uvedených zdrojů mohou podstatně lišit. Senátor Hojka upozornil, že by bylo vhodné 



zohlednit zařazení jednotlivých akademických pracovníků (AP1, AP2…), protože by měli 

existovat rozdílné nároky na publikace u jednotlivých kategorií, které nemají tolik přímé 

výuky. Pan děkan vysvětil, že všichni studenti doktorských studijních programů mají za 

povinnost publikovat a ještě k tomu jsou za to odměňováni. Senátor Hojka připomněl, že 

odměny za publikace by měly být stimulační hlavně pro kategorie AP1 a AP2, protože 

ostatní by měli mít vyšší publikační výkonnost obecně. Senátor Janák konstatoval, že 

pokud mají pracovníci šanci dostat něco navíc může to být motivační dělat více, ale 

dublování odměny za stejnou práci není asi zcela v pořádku. Pan děkan se obrátil na 

studenty a na vyslovení jejich názoru. Předsedkyně AS FTVS Kohlíková položila dotaz na 

pravidla rozdělování finančních prostředků z kapitoly „Specifický výzkum“. Pan děkan 

upozornil, že koordinátor rozdělování finančních prostředků (senátor Baláš) není přítomen, 

ale Rada pro vědu a výzkum disponovala s částkou 1,5 mil. Kč, z toho 1,2 mil. jako 

odměny pro studenty za publikační činnost. Očekávaný výkon se bohužel nedostavil. 

Původní myšlenka byla postavena na účelovém odměňování publikační činnosti s tím, že 

se výkonnost zvýší. To se bohužel nestalo. Pro další rok se připravují nová pravidla, která 

připravují členové Rady pro vědu a výzkum (Slepička, Baláš). V novém pojetí by se mělo 

změnit postavení studentů, ale je nutné připustit, že je velmi těžké stanovit kritéria 

hodnocení. Senátor Zahálka položil dotaz ohledně zveřejnění kritérií pro odměňování 

publikační činnosti a sdělil, že žádost na zveřejnění pravidel spolu s výkazy činnosti a 

bodového hodnocení pracovníků podá panu děkanovi písemně na příští zasedání AS 

FTVS. 

Senátor Česák konstatoval, že publikační výstupy jsou sice povinností studenta, ale 

informace o odměnách nebyla poskytnuta dopředu. Pan děkan odpověděl, že pravidla pro 

„Specifický výzkum“ byla dopředu jasně deklarována a všichni školitelé byli s touto 

informací seznámeni. Senátor Česák se zeptal, zda-li by nebylo lepší takovouto informaci 

poskytnout obecně. Pan děkan odpověděl, že v podstatě ano, ale že hlavně nefunguje 

komunikace mezi školitelem a studentem. 

Senátorka Čechovská konstatovala, že pan děkan položil dotaz na názor ohledně dvojího 

odměňování jako „morální orientaci“. Tento dotaz lze rozvinout do úvahy jak lze pracovat 

na více než jeden úvazek, jak lze stoprocentně pracovat jako učitel a přitom interně 

studovat doktorský program? Senátor Janák konstatoval, že AS FTVS teď v tuto chvíli 

není chopen na takovou otázku jednoznačně odpovědět a ani dát radu ve formě usnesení. 

Lidsky je uvedená situace zřejmě nelogická, ale vlastní diskuze se teď odebírá poněkud 

jinam. Senátorka Čechovská připomněla, že každý má jiné podmínky k publikování a ty 

nejsou rovné (AP 1,2 nebo VP). Pan děkan připustil, že AP 3,4 by měli mít více publikací 



než ostatní. Dál konstatoval, že studenti doktorských programů často nemají ve svých 

publikacích vlastního školitele, z čehož vyvstává otázka k čemu vlastně školitel je? 

Senátor Česák položil dotaz, zda-li má student právo publikovat bez svého školitele? Pan 

děkan odpověděl, že je podivné pokud student nespolupracuje se svým školitelem. 

5. Návrh změn vnitřních předpisů UK 

Zprávu přednesl člen Legislativní komise Kaplan. (příloha) 

č.j. 116/2012 hlasování (16-0-1) 

č.j. 117/2012 hlasování (16-0-1) 

č.j. 1182012 hlasování (16-0-1) 

č.j. 1192012 hlasování (16-0-1) 

Usnesení: AS FTVS schválil návrhy změn vnitřních předpisů. 

6. Vnitřní předpisy FTVS 

Zprávu přednesl člen Legislativní komise Kaplan. (příloha) 

Volební a jednací řád AS FTVS- hlasování (17-0-0) 

Řád disciplinární FTVS UK - hlasování (16-0-1) 

Rigorózní řád FTVS UK- hlasování (16-0-1) 

Usnesení: AS FTVS schválil předložené vnitřní předpisy 



 

7. Různé: 

- Senátor Janák předložil návrh na poděkování vedení FTVS UK za práci na poli výstavby 

a požádal o jeho zařazení do jednání. 

Tajemník AS FTVS informoval, že program jednání již byl schválen a pokud senátor 

Janák požaduje vyjádření AS FTVS formou usnesení, nelze to v současné situaci 

realizovat. Senátor Janák požádal zařazení tohoto bodu do příštího programu zasedání. 

- Senátor Novotný informoval o přidělení místnosti pro potřeby AS FTVS v bloku H. 

Předsedkyně AS FTVS podala dotaz, zda-li by bylo možné do místnosti umístit trezor pro 

potřeby AS FTVS. Senátor Novotný dále informoval o stavu studentského hodnocení 

výuky. Hlavní část hodnocení bude realizováno před Vánocemi a v prvním lednovém 

týdnu. Pan děkan popřál všem pěkné Vánoční svátky pozval všechny na pravidelně 

pořádanou odpolední kávu od 12-13 hodin u Kongresového sálu. 

Na závěr předsedkyně AS FTVS Kohlíková popřála všem pěkné a klidné Vánoční svátky a 

všechno nejlepší do Nového roku. 

Zapsal: Zahálka  

 Za AS FTVS 

 předsedkyně doc. MUDr. Eva Kohlíková, CSc. 

 
 
Na vědomí: doc. PhDr. Vladimír Süss, Ph.D., děkan UK FTVS 
 doc. PaedDr. Bronislav Kračmar, CSc., proděkan pro vědu 
  PhDr. Karel Kovář, Ph.D. proděkan pro rozvoj 

  Ing. Tomáš Fořter, tajemník UK FTVS 


